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P R O T O K Ó Ł  Nr XXXVII/2017 

z XXXVII sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 28 grudnia 2017 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 9:00 otworzył 

sesję i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości 

stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad 

dzisiejszej sesji przedstawia się następująco:  

 
 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXXVII sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVI sesji Rady Gminy. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji 

uchwał. 

6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

7. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych. 

8.Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) Uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy 

Kraszewice na lata           2018-2020. 

2) Zmieniająca uchwałę w sprawie  określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem  specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi  oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia  od 

opłat,  jak również  tryb ich pobierania.  

3) Zgłoszenia sołectwa z Gminy Kraszewice do programu „Wielkopolska 

Odnowa Wsi 2013-2020” 

 4) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2017-2021, 

     5)  Budżetu gminy Kraszewice na 2018 rok: 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Kraszewice na 2018 rok wraz z 

uzasadnieniem, 

- dyskusja nad projektem uchwały budżetowej na 2018 rok 

- głosowanie projektu uchwały budżetowej. 

6) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2018-

2025, 

7) Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów  
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alkoholowych na 2018 r., 

8) Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Kraszewice na lata 2018-2020. 

9) Przyjęcia planu pracy Rady Gminy Kraszewice na 2018 rok 

10) Przyjęcia ramowych planów pracy stałych komisji Rady Gminy 

Kraszewice na 2018 rok 

9. Wnioski i zapytania radnych. 

10. Odpowiedzi na wnioski. 

11. Zakończenie obrad sesji.     

Radny Jan Wojtaszek złożył wniosek aby punkt 6 w projektach uchwał 

zamienić na punkt 5 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził że najlepiej zamienić na punkt 4 

W wyniku czego Przewodniczący zapytał kto jest za zamianą tych punktów 

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

 
W sprawie porządku obrad nie zgłaszano więcej uwag ani zapytań.                    

W wyniku głosowania porządek został przyjęty  wraz z zmianami przez Radę 

Gminy.                                 

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad XXXVII Sesji Rady Gminy wybrany został radny 

Daniel Pyrgiel.  

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVI sesji Rady Gminy. 

Sekretarz Obrad XXXVI sesji Radna Adela Puchała oznajmiła, że 

protokół z obrad sesji jest zgodny z jej przebiegiem i zawnioskowała                          

o przyjęcie protokołu bez odczytania.   

 

Ponieważ w sprawie protokołu nie zgłaszano uwag ani zapytań, 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu                                    

z XXXVI sesji Rady Gminy w dniu 30 listopada 2017 r. bez odczytania.  

W wyniku jawnego głosowania protokół został przyjęty przez Radę  

(za – 15 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów). 

Nieobecna podczas głosowania radna Anna Konieczna. 

 

Punkt 5. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym             

i z realizacji uchwał. 

Wójt Gminy przedłożył Radzie sprawozdanie nt. swojej działalności                       

i z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym, a więc od ostatniej sesji                  

w dniu 30 listopada 2017 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 

W sprawie sprawozdania nie zgłaszano uwag ani zapytań. 
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Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 6. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie 

międzysesyjnym. 

Informację przedstawił Przewodniczący Rady Gminy, Artur Chowański. 

W okresie międzysesyjnym  

  Odbyły się następujące posiedzenia komisji: 

- Komisja Rewizyjna – 5.12.2017, 

- Komisja Oświaty – 6.12.2017, 

- Komisja Rolnictwa – 13.12.2017, 

- Komisja Budżetu – 20.12.2017 

Odbyła się również komisja wspólna  15 grudnia 

Ponadto odbyły się nw. spotkania z udziałem radnych oraz Przewodniczącego 

Rady Gminy: 

10.12 – II Jarmark Bożonarodzeniowy; podziękowania dla radnych, którzy 

udzielali pomocy w organizacji; 

17.12 – spotkanie wigilijne w sali OSP Głuszyna ; podziękowania dla 

radnego  Jana Kędzi  za przygotowanie uroczystości;    

 

Radna Małgorzata Broniecka przedstawiła protokół z posiedzenia Komisji 

Rewizyjnej, która odbyła się w dniu 7.12.br. i dotyczyła kontroli godzin 

ponadwymiarowych typu płatne zastępstwa doraźne, godziny dydaktyczne                 

i opiekuńczo – wychowawcze w roku szkolnym 2015/2016. 

Protokół stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

Radny Jan Wojtaszek przedstawił informacje z posiedzenia komisji budżetu 

w dniu 21.12.br.: 

W porządku obrad były następujące punkty: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji 

4  Omówienie stopnia wykonania zadań inwestycyjnych przyjętych do 

realizacji     

    w budżecie Gminy na 2017 rok. 

5 Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

   - Zmian Wieloletniej Prognozy  Finansowej Gminy Kraszewice na lata  

    2017-  2021 

 - Uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy     

     Kraszewice   na lata 2018-2020. 

 - Zmieniająca uchwałę w sprawie  określenia szczegółowych warunków    

    przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  i specjalistyczne usługi    
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    opiekuńcze , z wyłączeniem  specjalistycznych usług opiekuńczych dla   

osób z  zaburzeniami psychicznymi  oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub  

   całkowitego zwolnienia  od opłat,  jak  również   tryb ich pobierania.  

-  Opracowanie  planu Pracy Komisji Budżetowej   

9.Sprawy różne. 

10. Wnioski. 

11. Zakończenie obrad. 

 

Przeczytane zostało także pismo  przez Pana Wójta od posła Mosińskiego w 

sprawie budowy Kacznika. Uchwały zostały zaopiniowane pozytywnie przez 

komisję budżetu. Radny przedstawił zadania inwestycyjne realizowane w 

2017 roku które stanowią załącznik nr 4 do niniejszego protokołu 

Jeśli chodzi o drogę Bigosy Łękawki Radny poprosił o wyjaśnienia ponieważ 

w uchwale jaką podjęliśmy jest ok823 m  a z dokumentów i protokołów 

Komisji Rewizyjnej wynika że jest zrobiony 1,100km drogi. Chciałbym 

wiedzieć jaki faktycznie odcinek drogi wykonano. 

Otrzymaliśmy rozliczenie z termomodernizacji szkoły w Kuźnicy 

Grabowskiej jest to kwota 1 661 411 do tej kwoty należy dodać wydatek 

który wydaliśmy w 2016 roku na dokumentację to jest 46 740zł co daje 

całkowity koszt 1 709 151zł  

Chciałbym żeby Pan wójt wyjaśnił. Po analizie regulaminu konkursu to 

zadanie można było zaliczyć w kosztach kwalifikowanych. Nie rozumiem 

dlaczego zwrot za dokumentację ok 3500zł jest tak mały skoro z regulaminu 

wynika że zwrot mógł być 85%  

W sprawie informacji nie zgłaszano więcej  uwag ani zapytań. 

Wójt Gminy odpowiedział na pytania radnego. 

 Drogi zrobiono 1,100 i uzasadnił dlaczego 

A jeśli chodzi o termomodernizację to przedstawialiśmy dokumentację z roku 

2017 a Pan mówi o 2016roku 

 

Radna Adela Puchała przedstawiła sprawozdanie z komisji Oświaty która 

stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu 

 

Radna Małgorzata Broniecka przedstawiła sprawozdanie z komisji 

Rewizyjnej która stanowi załącznik nr6 do protokołu 

 

Punkt 7. Informacja dotycząca analizy oświadczeń majątkowych. 

Przewodniczący przedstawił pismo z Urzędu Skarbowego dotyczące błędów 

jakie popełnili radni przy składaniu oświadczeń majątkowych .  

Pismo stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu 

 

 

 

Punkt 9. Podjęcie uchwał w sprawie: 
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1) Uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny dla Gminy 

Kraszewice na lata  2018-2020 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik GOPS Wanda Skorupa 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/206/2017 w sprawie Uchwalenia Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny dla Gminy Kraszewice na lata  2018-2020 

która stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

 

2)Zmieniająca uchwałę w sprawie  określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  i specjalistyczne usługi 

opiekuńcze, z wyłączeniem  specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi  oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia  od opłat,  jak również  tryb ich pobierania 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik GOPS Wanda Skorupa 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/207/2017 Zmieniająca uchwałę w sprawie  

określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 

usługi opiekuńcze  i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem  

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi  oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia  od opłat,  jak również  tryb ich pobierania 

która stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

3) Zgłoszenia sołectwa z Gminy Kraszewice do programu „Wielkopolska 

Odnowa Wsi 2013-2020” 

Projekt uchwały przedstawił Wójt Gminy  

W sprawie projektu radni zgłaszali następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Wojtaszek zapytał ile sołectw będzie zgłaszane do tego projektu ? 

Wójt  Gminy odpowiedział że zgłoszone są Mączniki i sołectwo nr 2 

Radny Jan Wojtaszek dopytał : ponieważ zawsze sołectwa które zostały 

zgłaszane do programu odnowy wsi tworzyły program odnowy czy sołectwo 
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Nr 2 ma taki program?  

Wójt Gminy odpowiedział że w tej chwili nie ma ale będzie opracowywany. 

Radny Jan Kędzia poinformował że  wczoraj odbyło się spotkanie w 

sołectwie odnośnie odnowy wsi i wszyscy byli za przystąpieniem do tego 

programu . Na tym spotkaniu padła taka prośba aby ziemia która będzie 

wybierana pod budowę przedszkola wywieźć do naszego sołectwa na 

podwyższenie terenu na którym ma powstać plac zabaw. Chcemy się jeszcze 

spotkać aby przygotować koncepcje co ma tam powstać . Doradztwo byłoby 

mile widziane z strony Pani Beaty i moderatorów. 

Wójt Gminy poprosił abyśmy nie tworzyli niczego i nie mówili mieszkańcom 

co ma tam powstać ponieważ nie znamy jeszcze regulaminu . Dopiero jak 

będziemy znali regulamin możemy opracowywać strategię. 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/208/2017 Zgłoszenia sołectwa z Gminy Kraszewice 

do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2013-2020”  

która stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

 

4) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 

2017-2021 

Projekt uchwały przedstawiła skarbnik Gminy 

W sprawie projektu radni zgłosili następujące uwagi i zapytania  

Radny Jan Wojtaszek zapytał o wykaz przedsięwzięć Opracowanie 

Gminnego Programu Rewitalizacji Gminy Kraszewice za jakie lata są łączne 

nakłady finansowe wynoszą 36020,00 

Skarbnik Gminy odp że są to łącze koszty za lata 2016,2017 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały  

(za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 1 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/209/2017 w sprawie Zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2017-2021  

która stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

 

5) budżetu gminy Kraszewice na 2018 rok: 

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 

Projekt uchwały w sprawie budżetu gminy na 2018 rok przedstawiła 
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szczegółowo Skarbnik Gminy po stronie dochodów i wydatków.  

Wójt Gminy wypowiedział się iż 3 lata temu mówił aby te 4 lata 

kadencji zamknąć wymiernymi efektami, aby nasza gmina się mogła rozwijać 

. Budżet na 2018 zakłada deficyt ale patrząc na nasze możliwości na pewno 

państwo wiecie że nie ma innej możliwości aby zrealizować tyle zadań 

Zadania jakie planujemy zrealizować to: 

- mamy 5 dróg które moglibyśmy puścić w jednym przetargu w styczniu 

- mamy do zrobienia chodnik w Kuźnicy Grabowskiej  

- chcemy partycypować przy zadaniach z powiatu  

- chodnik w Jeleniach – Jeziorki  

- Budowa Przedszkola 

- inwestycja w gospodarce wodno –ściekowej 

- SUW w Kuźnicy Grabowskiej- Studnia 3 i 4  

- Modernizacja oczyszczalni ścieków 

- Chcemy inwestować w sport na modernizację szatni – jest możliwość do 

50% zwrotu  

- modernizacja dworku w Kuźnicy Grabowskiej  

Są też małe inwestycję: 

Ścieżka pieszo – rowerowych – chcemy zrobić miejsce przyjazne dla 

aktywnych fizycznie . 

Nie dzieje się tu coś kosztem czegoś. Nie zabraknie imprez które są 

organizowane co roku . 

Wójt Gminy podziękował również wszystkim za pracę nad budżetem . Jest to 

dzieło zbiorowe . Każda konstrukcja budżetu jest poprzedzona spotkaniami w 

poszczególnych sołectwach . Proszę o przyjęcie budżetu na 2018rok. 

 

 

- przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały 

budżetowej Gminy Kraszewice na 2018 rok wraz z uzasadnieniem, 

Wójt Gminy przedstawił Uchwałę nr SO-0952/9/4/Ka/2017 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia                       

27 listopada 2017 r. wraz z uzasadnieniem. 

Ww. uchwała wyraża pozytywną opinię o projekcie uchwały budżetowej                        

z zastrzeżeniami opisanymi w uzasadnieniu. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

 

 

- dyskusja nad projektem uchwały budżetowej na 2018 rok, 

Radny Jan Wojtaszek: zadał pytanie odnośnie punktu 18 projektu  

Określa się sumę, do której Wójt Gminy może samodzielnie zaciągać 

zobowiązania na kwotę 800.000 zł. Ta sprawa została poruszana na komisji 

wspólnej  i Wójt  uzasadniał że kwota jest ta potrzebna między innymi  na 

zabezpieczenie zobowiązań jeśli chodzi  o śmieci. Radny zwrócił się do 
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Wójta i powiedział że umowa z firmą wywożącą śmieci kończy się w 2019 

dlatego dla mnie to uzasadnienie jest bezpodstawne . Padł wniosek z strony 

radnych  aby zaznaczyć na co te środki będą przeznaczone. My jako rada nie 

mamy prawa decydować na co te środki mają być przeznaczone gdyż jest to 

w kompetencji wójta. 

Radny przedstawił Art. 18 ust 2 o samorządzie Gminnym  

Radny stwierdził również że udzielając możliwości zaciągania zobowiązań  

my jako Radni pozbawiamy się  swoich kompetencji. Udzielając wójtowi 

upoważnienia do samodzielnego zaciągania zobowiązań skutkiem będzie to 

że w ramach kwoty określonej przez radę wójt decyduje o zaciągnięciu 

zobowiązań w przedmiocie zobowiązań w wysokości i skutkach finansowych 

na kolejne lata budżetowe, a także z jakich środków zostaną one pokryte. 

Radny zwrócił się z prośbą o uzasadnienie. 

Wójt Gminy odp że umowa śmieciowa to był tylko taki przykład a tak 

naprawdę to państwo zdecydujecie do jakiej kwoty będę mógł zaciągać 

zobowiązania  

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że  chce konkretnego uzasadnienia  

Wójt Gminy odp że nie potrafi przewidzieć na co będą te zobowiązania  

Radny Jan Wojtaszek przekazał radnym że ten przepis i ten punkt jest 

stosowany tylko w dużych gminach , a za skutki finansowe tej decyzji 

będziemy odpowiedzialni my . 

Radny złożył wniosek aby zmniejszyć do kwoty 200tys. 

Radna Adela Puchała stwierdziła, że tu  chodzi o zobowiązania 

krótkoterminowe tzn zaciąganie kredytów i pożyczek na pokrycie 

występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu gminy na 

wydatki i zadania, które nie są  przedsięwzięciami. . Radna uważa że kwota 

200-300 tys. jest wystarczającą kwotą do zaciągania  takich zobowiązań. 

Wójt z możliwości zaciągania takich zobowiązań nie musi skorzystać 

Radna Małgorzata Broniecka  zgodziła się z stwierdzeniem że Wójt wcale z 

tego zobowiązania nie musi skorzystać. Wypowiedzi świadczą o tym że nie 

ma zaufania Wójta . Co w moim przekonaniu jest niesłuszne ponieważ nie dał 

nam przez całą kadencję żadnego powodu do tego. 

Wójt Gminy dopowiedział że chodzi o podpisywanie umów których nie ma w 

WPF .Ja nie jestem w stanie powiedzieć jaka to będzie kwota 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że brak konkretnego uzasadnienia  do tego 

punktu jest dla nas odpowiedzią. 

Wójt Gminy dopowiedział iż proszę nie mówić że nie ma uzasadnienia ,tylko 

że Pan nie akceptuje odpowiedzi. 

Radny Jan Wojtaszek złożył wniosek o obniżenie tej kwoty do 200tys. 

(za – 3 głosów, przeciw - 12 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) w wyniku 

czego wniosek został odrzucony. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał o stronę nr 12 odnośnie budowy sieci 

wodociągowej na ul . leśnej . W poprzednich latach była sytuacja, że 

mieszkańcy do których podłączali wodę współfinansowali to zadanie . 

Przykładem jest Renta. W Racławicach mieszkaniec płacił za materiały  
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Chcę wiedzieć na jakich zasadach ta inwestycja będzie wykonana.  Czy 

będziemy współpracować czy koszty pokryje gmina. 

Wójt Gminy odpowiedział iż na ul leśnej będzie propozycja partycypowania 

w kosztach  

Radny Jan Kędzia zapytał o dział 600 wydatki  dotacja do powiatu 

ostrzeszowskiego na nakładkę na ul wieluńskiej. 

Pan Starosta na sesji w Kuźnicy Grabowskiej zgłaszał potrzebę realizacji 

takiej nakładki . Bo jest naszą wizytówka tej Gminy . Jesteśmy sołectwem 

najbardziej zdegradowanym i skoro mówił że chce zrobić. Należy taką kwotę 

zabezpieczyć, Zgłaszam by z rezerwy budżetowej zabrać 50tys zł i zaznaczyć 

aby te środki były dla powiatu  na nałożenie nakładki na na ul. wieluńskiej  

Radny Radosław Gatkowski zastanawiał się czy Radny Kędzia zna Budżet 

który w dniu dzisiejszym będzie podjęty na sesji w powiecie .Czy jest Pan 

pewny że w tym budżecie starosta zabezpieczył środki na to zadanie ? 

Radny Jan Kędzia odp skoro taką deklarację złożył na sesji w Kuźnicy 

Grabowskiej   powinniśmy wierzyć w słowa starosty jako organu 

wykonawczego. 

Wójt Gminy Stwierdził że każdy ma prawo złożyć swój wniosek ale nie 

zgodzę się z  stwierdzeniem aby rozwiązać rezerwę z dniem 1 stycznia 

ponieważ ja nie wiem co się może zdarzyć w styczniu czy w lutym. Środki 

wolne do budżetu będziemy przyjmować najprawdopodobniej pod koniec 

lutego. I bez rezerwy przez dwa miesiące to jest bardzo duże ryzyko. Nie 

zgodzę się że sołectwo nr 2 to najbardziej zdegradowany obszar. Tak samo 

mieszkańcom Głuszyny jak i na ulicy wieluńskiej oblewane są płoty. Może 

pan wniosek złożyć o te pieniądze ale proszę znaleźć inne źródło 

finansowania . 

Radny Jan Kędzia złożył wniosek  że skoro zbyt ryzykowne z rezerwy to 

proszę zmniejszyć z administracji publicznej działu 750. W projekcie budżetu 

na 2018 rok planuje się zwiększyć o kwotę 100 tys. zł w tym dziale . Składam 

wniosek o zmniejszenie o kwotę 750zł  

Radny jan Wojtaszek stwierdził że dobrze by było aby nie szastać pieniędzmi 

na  prawo i lewo . Mamy Radce Prawnego to niech on pisze opinie . Jest 

pracownik od pozyskiwania środków zewnętrznych to niech ona  je 

pozyskuje  a nie  firmy zewnętrzne . Wydajemy kasę na komisje przetargowe 

skoro w komisji  odnośnie dróg jest sekretarz , inżynier budownictwa , i 

inspektor który zajmuje się przetargami to dlaczego my wydajemy pieniądze 

na dokumenty przetargowe. Rozumiem przy dużych przetargach a nie  na ul. 

polnej czy leśnej . 

Wójt Gminy powiedział że sprawdzi w jaki sposób były robione te przetargi 

ale jeśli to nieprawda będę żądał przeprosin bo ani ul polna ani leśna 

dokumentacja nie była robiona przez firmę zewnętrzną jedynie kto robi to 

zakład inwestycji miejskich. 

Radny Jan Kędzia sformułował wniosek o oszczędności w dziale 750 o 50 tys 

z racji tego że Pan Starosta zgłosił potrzebę współpracy na ul wieluńskiej 
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( za-3 głosy przeciw- 12 głosów, wstrzymało się- 0 głosów)w wyniku czego 

wniosek został odrzucony 

Radny Jan Wojtaszek złożył wniosek aby wydzielić z budżetu  9000zł  z 

działu 754 dla  jednostek OSP. Poinformował że Obowiązkiem gminy  

Jest utrzymać stan bojowy jednostki, oraz utrzymanie syren. 

( za-4 głosy przeciw- 7 głosów, wstrzymało się- 4 głosy)w wyniku czego 

wniosek został odrzucony 

Wójt Gminy poinformował że dział 754 został sporządzony na podstawie 

wniosku komendanta Gminy. Mówi Pan żeby nie szastać pieniędzmi  a straż 

ma zabezpieczone 42,500 zł i ta kwota jest do dyspozycji komendanta. 

Radna Adela Puchała stwierdziła, że projekt budżetu  powinien być bardziej 

skrupulatnie opracowany licząc każdą złotówkę i oszczędzając środki w 

każdym paragrafie, gdyż planujemy bardzo duże i poważne inwestycje, na 

które planujemy kredyty i pożyczki. Obserwuję :  

- nieprzywiązywanie wagi do zastrzeżeń RIO np. brak materiałów 

informacyjnych  do projektu budżetu   czy brak 1% odpisu  od planowanych 

wynagrodzeń nauczycieli na doskonalenie i dokształcanie. 

- niedokładanie szczególnej staranności przy pisaniu projektu  budżetu. Np.  

brak podpisu Wójta Gminy, czy brak odpowiedniego zapisu o remoncie 

pomieszczeń sanitarno – szatniowych na stadionie LKS Masovia w 

Kraszewicach itp.  

Wójt Gminy stwierdził że to poważny zarzut w stosunku do Pani Skarbnik że 

budżet jest źle skonstruowany i proszę mieć odwagę i powiedzieć z jakiej 

inwestycji mamy zrezygnować. 

Skarbnik Gminy odniosła się do wypowiedzi o 1% na dokształcanie 

nauczycieli i stwierdziła że Radna jako nauczyciel i dyrektor że na 

wynagrodzeniach nauczycieli są nauczyciele i obsługa . W paragrafie 4010 

jest to zawarte 

Wójt Gminy stwierdził że jest pełen podziwu dla Pani Skarbnik że jest to jej 

pierwszy budżet a  mamy tylko jedno zastrzeżenie z Rio. 

Radny Jan Wojtaszek nie zgadza się z tym że jest wypłacane wynagrodzenie 

za godziny nieprzepracowane w szkole kiedy Pani dyr. Z Kuźnicy 

Grabowskiej znajduje się poza terenem szkoły typu sesje, posiedzenie 

zarządu. Radny przedstawił orzeczenie sądu i opinie radców prawnych z 

których wynikało że za czas nieobecności w pracy Radny biorący udział w 

sesji nie powinien brać wynagrodzenia, ponieważ za ten czas otrzymuje dietę. 

Pracodawca , który nie potrąca wynagrodzenia za czas nieobecności 

pracownika łamie prawo. Nieistotny jest fakt że pracownik ma nienormowany 

czas pracy. Nie przysługuje wynagrodzenie za nieprzepracowany czas pracy, 

chyba że przepisy stanowią inaczej. 

Wójt Gminy powiedział że dla nas obligatoryjna jest opinia Radcy prawnego 

z 2017 roku . Pani dyrektor ma tak ułożony plan aby nie kolidował z sesją. 

Radny Jan Wojtaszek stwierdził że jeśli chodzi o drogę Kuźnica Grabowska – 

Tartak czuję się wprowadzony w błąd, że  od Tartaku do Rzeki długość drogi  

1km100m. Całość drogi zgodnie z uchwałą z września wynosi 1494 metry z 
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tym że tam jest  tam zrobione a  900m . asfaltu. Na jakiej podstawie 

wykazano 1.100km drogi do zrobienia skoro jest wykonane 900m asfaltu . 

Uchwalając to  ktoś nas nakłania do rzeczy niezgodnych z prawem . Zgodnie 

z tym co było na komisji jedyną drogą która spełni te warunki jest droga w 

Racławicach zgodnie z uchwałą woj wlkp. O przebudowie dróg gminnych do 

gruntów rolnych  

Wójt Gminy wypowiedział się że dziwi go fakt że chcemy robić drogę tylko 

do części asfaltowej . 

Po drugie na komisjach wyjaśniliśmy ten temat . Dowiedzieliśmy się że przy 

rozliczeniu trzeba wykazać drogą 1,100km. Odpowiem na wątpliwość na 

Łękawkach. Tam są dwie działki . Sumując te dwie działki wychodzi 

1km100m Jest to 500m drogi gminnej + 600m drogi gruntowej 

Radny Jan Wojtaszek    odniósł się do drogi na Łękawkach i zwrócił się do 

komisji rewizyjnej z pytaniem  jaka jest faktycznie długość wykonanej drogi . 

Radny Jan Wojtaszek złożył wniosek o obcięcie kwoty o 100tys z drogi 

Kuźnica – Tartak  i przenieść do rezerwy budżetowej. Długość tej drogi 

zgodnie z podjętą uchwałą i załącznikiem to 1494m – 900m. drogi asfaltowej 

która jest zrobiona. Zostaje ok 600m do zrobienia. 

(Za-1 głosy, przeciw -12 głosów, wstrzymało się- 0 głosów 

 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały 

 (za – 13 głosów, przeciw - 2 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/210/2017 w sprawie budżetu gminy Kraszewice na 

rok 2018, 
która stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Wójt Gminy przekazał podziękowania za podjęcie uchwały budżetowej oraz 

oznajmił, że podejmie starania o dobrą realizację budżetu. 

 

6) Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2018-2025, 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

W sprawie przedstawionego projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi             

i zapytania: 

Radny Jan Wojtaszek  czy nie powinna być zabezpieczona kwota na OZE  

Wójt Gminy odp że nie ma takiej potrzeby zabezpieczymy pieniądze dopiero  

wtedy jak podpiszemy umowę. 

Radny ma obawy czy brak zabezpieczenia środków nie spowoduje odrzucenie 

naszego wniosku. 

Radny Jan Kędzia zapytał o załącznik nr2 wykaz przedsięwzięć odbiór i 

zagospodarowanie odpadów komunalnych i tu jest błąd bo ten przetarg został 
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rozstrzygnięty na kwotę 704 538.10zł. a w WPF łączny nakład finansowy jest 

napisany na  737 500zł z czego wynika ta zwyżka ? 

Skarbnik Gminy odpowiedziała że  przetargu nie mamy konkretnej kwoty fry. 

są różne i się zmieniają. 

Sekretarz dopowiedział że my płacimy za każdą tonę i to państwo tak 

zdecydowali. 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano 

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu uchwały?            

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych  przyjęła projekt uchwały 

 (za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 1 głos) 

i podjęła uchwałę Nr XXXVII/211/2017 w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kraszewice na lata 2018-2025, 

która stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

 

 

9)Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów  

alkoholowych na 2018 r. 

Projekt uchwały został przedstawiony przez przewodniczącego komisji 

alkoholowej Radosława Gatkowskiego . 

W sprawie przedstawionego projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi             

i zapytania: 

Radny Jan Kędzia stwierdził że w takich sprawach dobrze by było aby 

wychodzić do społeczeństwa aby organizować spotkania integracyjne . 

Radny Radosław Gatkowski powiedział że sołtysi mogą wyjść z taką 

inicjatywą i wtedy dostaną od nas dofinansowanie. 

 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 

15 radnych przyjęła projekt uchwały 

 (za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosy) i 

podjęła uchwałę Nr XXXVII/212/2017 w sprawie Gminnego programu 

profilaktyki i rozwiązywania problemów  alkoholowych na 2018 r.,, 

która stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

8) Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Kraszewice 

na lata 2018-2020 

Projekt uchwały został przedstawiony przez przewodniczącego komisji 

alkoholowej Radosława Gatkowskiego . 
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Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych przyjęła projekt uchwały 

 (za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosy) i 

podjęła uchwałę Nr XXXVII/213/2017 w sprawie Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Kraszewice na lata 2018-

2020która stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

9) Przyjęcia planu pracy Rady Gminy Kraszewice na 2018 rok 

 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych przyjęła projekt uchwały 

 (za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosy) i 

podjęła uchwałę Nr XXXVII/213/2017 w sprawie Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Kraszewice na lata 2018-2020 

która stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

 

10) Przyjęcia ramowych planów pracy stałych komisji Rady Gminy 

Kraszewice na 2018 rok 

Projekt przedstawiła Skarbnik Gminy  

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych przyjęła projekt uchwały 

 (za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosy) i podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/213/2017 w Przyjęcia ramowych planów pracy 

stałych komisji Rady Gminy Kraszewice na 2018 rok 
która stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

 

- komisja budżetowa rolnictwa i leśnictwa 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   

innych uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:  

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 15 

radnych przyjęła projekt uchwały 
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 (za – 15 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosy) i podjęła 

uchwałę Nr XXXVII/214/2017 w Przyjęcia ramowych planów pracy 

stałych komisji Rady Gminy Kraszewice na 2018 rok 

która stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

 

 

 Punkt 9 Wnioski i zapytania radnych  

Radny Adria Kruszakin zapytał czy jest odzew odp powiatu odnośnie 

skrzyżowania . Radny poinformował również że przystanek w Głuszynie jest 

dewastowana kolejny raz.  

Sołtys Józef Adamus prosił aby światło na ulicy świeciło się całą noc 

ponieważ wandale dewastują znaki , zbijają szyby itd. 

Wójt Gminy odpowiedział że pracownicy ja najszybciej pojadą to zrobić 

Radny Adrian Kruszakin dopytał czy jest zabezpieczona kwota na dzienniki 

elektroniczne . 

Skarbnik odpowiedziała że licencja  to koszt ok 2500zł 

Dyrektor Robert Dziwiński dodał że w pierwszym roku wychodzi to ok 3 tys 

ponieważ SA szkolenia itd. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała że jesteśmy w stanie to zrobić w przyszłym 

roku i moim zdaniem to w gestii dyrektorów aby zapoznać się z ofertą. 

 

Radny Jan Kędzia przybliżył pismo dotyczące budowy Kacznika: 

Dotyczy fermy kacznika w centrum wioski Kraszewice ul. Wieluńska. 

 

Mieszkańcy sołectwa Kraszewice nr 2, zamieszkujący w bliskiej odległości 

od mającej powstać fermy kaczek, nie otrzymali żadnego zawiadomienia, ani 

decyzji Wójta dotyczącej ustalenia warunków zabudowy z dnia 10.04.2017r., 

decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach, z dnia 23.03.2017r.   

i decyzji zmieniającej nr 51/2017r. z dnia 6 lipca 2017r.  

Zgodnie z art. 10 § 1 kodeks postępowania administracyjnego z dnia 14 

czerwca 1960r. Dziennik Ustaw z 2017r. pozycja 1251 organy administracji 

publicznej obowiązane są zapewnić stronom czynny udział postępowania, a 

przed wydaniem decyzji umożliwić im wypowiedzenie się co do zebranych 

dowodów i materiałów oraz zgłoszonych żądań.  

Wójt powinien poinformować mieszkańców o planowanej budowie. 

Dopiero Starosta Ostrzeszowski zawiadomieniem z dnia 21 sierpnia 2017r. 

zawiadomił o wszczęciu postępowania 34 stron, dzięki czemu mieszkańcy 

dowiedzieli się o planowanej budowie. 

Decyzje które wójt wydał, powinny być  przesłane do wiadomości 

społeczeństwu, tego jednak zabrakło. Decyzje zostały wydane o nas bez 

poinformowania nas. 

Planowana ferma będzie wytwarzać  odór, który będzie towarzyszył cały czas 

mieszkańcom zamieszkującym w bliskiej odległości oddziaływując w sposób 

negatywny na życie mieszkańców. Wartość nieruchomości będących w 

bliskiej odległości od kacznika znacznie spadnie ze względu na bliskość tego 



 15 

obiektu. Dlatego mieszkańcy nie wyrażają zgody na budowę. Decyzje, które 

Wójt wydał jak wyżej, powinny być korzystne dla mieszkańców na stałe 

zameldowanych, a nie dla jednostki.  

Jest to nie zrozumiałe dlaczego przy budowie tak dużych zakładów, ferm nie 

jest wymagane opracowanie plan przestrzennego zagospodarowania terenu i 

wydzielenie stref na budowę kaczników, kurników.  

Na wysłane pismo do wójta gminy przez mieszkańców z dnia 25.09.2017r. 

podpisane przez 20 osób na stałe zamieszkałych i zameldowanych w bliskiej 

odległości planowanej inwestycji kacznika do dnia dzisiejszego nie 

otrzymaliśmy odpowiedzi. Sołtys występuje w imieniu mieszkańców- 

społeczeństwa które reprezentuje.  

 

Mieszkańcy chcą napowietrzać swoje mieszkania czystym powietrzem, a nie 

wytwarzanymi smrodami z fermy.  

 

Mieszkaniec sołectwa nr 2 powiedział że dowiedzieli  się jak już było po 

fakcie. Jest przeciwny budowie kacznika i dlaczego została zaorana droga 

gminna. 

Radny Jan Kędzia stwierdził że decyzję powinny być wydane na korzyść 

mieszkańców. Na wysłane pismo do wójta dot. kacznika do dnia dzisiejszego 

nie otrzymaliśmy informacji zwrotnej.  

Wójt Gminy odpowiedział  że faktycznie nie odpowiedziałem na pismo ale ja 

prosiłem aby spotkać się z inwestorem.  My Wydaliśmy Decyzję a państwo 

możecie ją zaskarżyć 

Radny Jan Kędzia zaprzeczył aby wójt kiedykolwiek zaproponował takie 

spotkanie  

Wójt Gminy  dopowiedział również że decyzja została wydana zgodnie z 

prawem  

Radny Marcin Cichosz wypowiedział się odnośne budżetu iż nikt nie 

podziękował Pani Skarbnik za bardzo dobrze skonstruowany budżet 

Radny Jan Wojtaszek powiedział że  z informacji wynika że woda jest badana 

w centrum tylko. Czy nie należałoby te wodę zbadać na wyjściu  

Wójt Gminy stwierdził że Sanepid sam wie gdzie ma badać  

 

 

Punkt 10. Odpowiedzi na wnioski. 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania były udzielone w trakcie zadawania 

pytań. 

Punkt 11. Zakończenie obrad sesji.    

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, 

Skarbnikowi Gminy, dyrektorom szkół, sołtysom i pozostałym uczestnikom 

za udział w obradach - zamykając tym samym o godz. 14
00 

XXIV sesję Rady 

Gminy Kraszewice.  
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   Protokołowała:                       Sekretarz Obrad XXXVII sesji Rady Gminy 

                      

   /-/ Lidia Plewa            /-/ Daniel Pyrgiel  


